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CONSILIUL LOCAL GIURGIU 
 

 

 

 

 

P R O C E S  - V E R B A L 
încheiat astăzi, 19  mai  2015, 

 în şedinţa extraordinară a Consiliului Local 

 
 

 Lucrările şedinţei încep la ora 10
00

 în prezenţa a 15 consilieri din numărul total al 

membrilor Consiliului. 

 Prin Dispoziţia nr.1042 din 15 mai 2015 consilierii au fost invitaţi la şedinţa 

extraordinară a Consiliului local din data 19 mai 2015, ora 10
00

, care are loc în sala de 

şedinţe proprie din strada Bucureşti, nr.49-51. 

  

Prezenţi:  

       

1. Oprişan Gigi 

2. Cartojan Dan Liviu 

3. Dinu Ionel 

4. Truică Liliana 

5. Ciulacu Mirela 

6. Badea Ionuţ 

7. Gâdea Gheorghe 

8. Preda Petronela Daniela 

9. Bălănean Viorel  

10. Gărgărea Dumitru 

11. Popazu Liviu 

12. Cepraga Cornel Sorin 

13. Măroiu Marian 

14. Ilie Clement 

15. Spoială Slav Gheorghe 

 

Absenţi: 

1. Dinu Cristina Elena 

2. Pârlea Victor Constantin 

3. Ciobanu George Daniel 

4. Vladu Alexandru 

5. Velicu Florian 

6. Cioacă Ionuţ 

 

Preşedinte de şedinţă este domnul Vladu Alexandru, ales prin H.C.L. nr.102 din 26  

februarie 2015. 
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Domnul secretar Roşu Petre: Bună ziua! A fost convocată şedinţă extraordinară, 

sunt prezenţi 16 consilieri şi cu domnul Ciobanu, care nu este în sală, dar este pe aici. 

Având în vedere că nu avem preşedinte, vă rog să faceţi propuneri. 

Doamna consilier Ciulacu Mirela: Îl propun pe domnul viceprimar Popazu Liviu. 

Domnul secretar Roşu Petre: Supun la vot propunerea. Cine este pentru?  

Împotrivă? Abţineri? În unanimitate de voturi propunerea a fost aprobată.  

Domnul consilier Popazu Liviu: Bună ziua! Bine aţi venit la şedinţa noastră 

extraordinară. Avem o ordine de zi cu 2 puncte. Supun la vot ordinea de zi. Cine este 

pentru? Împotrivă? Abţineri? În unanimitate de voturi ordinea de zi a fost aprobată.  
 

Punctul 1: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii acordului de 

parteneriat între Municipiul Giurgiu, Inspectoratul Şcolar Judeţean Giurgiu şi 

Centrul Cultural „Ion Vinea” Giurgiu, pentru sărbătorirea zilei de 1 iunie 2015 

– Ziua Internaţională a Copilului, în Municipiul Giurgiu 
 

Domnul consilier Popazu Liviu: Raportul comisiei juridice. 

Domnul consilier Spoială Slav Gheorghe: Comisia juridică a acordat aviz 

favorabil.  

Domnul consilier Popazu Liviu: Raportul comisiei de învăţământ. 

Domnul consilier Ilie Clement:  Comisia de învăţământ a acordat aviz favorabil. 

Domnul consilier Popazu Liviu: Dacă sunt discuţii? 

Domnul consilier Oprişan Gigi: Nu particip la vot. 

Domnul consilier Popazu Liviu: Discuţii? Dacă nu mai sunt discuţii, supun la vot 

proiectul de hotărâre prezentat. Cine este pentru? 14 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  
 

Punctul 2: proiect de hotărâre privind aprobarea iniţierii unui Proiect de 

Hotărâre a Guvernului pentru constituirea dreptului de folosinţăă gratuită 

asupra terenului aferent Canalului Cama, aparţinând domeniului public al 

statului aflat în administrarea Munisterului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale – 

Agenţia Naţională de Îmbunătăţiri Funciare, în favoarea Municipiului Giurgiu 

prin Consiliul Local al Municipiului Giurgiu 
 

Domnul consilier Popazu Liviu: Raportul comisiei juridice. 

Domnul consilier Spoială Slav Gheorghe: Comisia juridică a acordat aviz 

favorabil.  

Domnul primar Barbu Nicolae: În luna iulie anul trecut, Consiliul Local a luat la 

cunoştinţă şi a aprobat iniţierea unui proiect de Hotărâre de Guvern privind preluarea în 

administrare a acestei suprafeţe de teren. Este vorba de terenul aflat sub luciul de apă 

aferent Canalului Cama. După cum ştiţi, malurile care împrejmuiesc acest luciu de apă – 

Canalul Cama, aparţin municipalităţii, apa şi terenul de sub apă aparţineau Ministerului 

Agriculturii - Agenţia Naţională de Îmbunătăţiri Funciare. Noi am încercat în toată 

această perioadă demararea procedurii şi după un an de zile au ajuns la concluzia că fiind 

de importanţă strategică, este canalul care alimentează sistemul de irigaţii Giurgiu-

Răzmireşti, nu poate fi transmis în administrare unei entităţi locale, ci doar în folosinţă 

gratuită. Drept urmare, este nevoie de această hotărâre de Consiliu, să schimbăm această 
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procedură. Din discuţiile care au fost, termenul este de 30 de ani. Este proiectul care ne 

va permite să modernizăm, să amenajăm Canalul Cama în întregime. Adică nu numai 

malurile care aparţin municipalităţii, ci putem draga acel teren, putem folosi luciul de apă, 

fără să luăm apa, până la urmă, că apa rămâne pentru ANIF să-şi folosească acest sistem 

de îmbunătăţiri funciare. 

Domnul consilier Popazu Liviu: Alte discuţii? 

Domnul consilier Dinu Ionel: E de interes local, să înţeleg? 

Domnul primar Barbu Nicolae: Este strategic naţional şi atunci nu poate fi luat în 

administrare, poate fi luat în folosinţă gratuită. 

Domnul consilier Dinu Ionel: Am înţeles! Mi-am dat seama că e vorba de terenul 

de sub luciul de apă. Bun! Strategie, strategie, dar efectul care va fi până la urmă în 

beneficiul giurgiuvenilor? 

Domnul primar Barbu Nicolae: În baza acestei hotărâri, noi putem întregi 

proprietatea Primăriei cu folosinţa gratuită şi putem accesa un proiect. Fie cu fonduri 

europene, fie de la Ministerul Mediului, să modernizăm, să amenajăm acest canal, 

destinat până la urmă, petrecerii timpului liber, activităţii recreative şi tot ceea ce ţine şi 

punerea în valoare ca zonă de interes local a Cetăţii Giurgiu, fiind în imediata apropiere a 

Canalului Cama. 

Domnul consilier Spoială Slav Gheorghe: Discuţia este domnule primar, este luat 

şi malurile şi tot ce este acolo? 

Domnul primar Barbu Nicolae: Malurile aparţin deja municipalităţii. Deci, noi 

avem intabulat tot ce ţine teren. 

Domnul consilier Spoială Slav Gheorghe: Dacă va veni cineva acolo să înceapă o 

activitate, atunci va trebui să vină doar la Primărie să-şi ia aviz de funcţionare. 

Domnul primar Barbu Nicolae: Da, dar noi avem proiect în acest moment să 

amenajăm. Deja am dat ordinul de începere, să amenajeze un proiect pilot – 100 şi vreo 

20 de metri de Canal Cama, exact unde s-a ţinut concursul Rowmania cu Patzaichin. Este 

un proiect pilot. În baza acestui proiect pilot, în etapa a doua, se va face un proiect pentru 

toată lungimea malurilor – 2,5 km canal. Vă daţi seama, sunt aproape 5 km de mal stânga 

– dreapta, cu zonă de petrecere a timpului liber, cu pistă de bicilete, cu zonă de 

promenadă, cu zonă de picnic, cu zonă de interes comercial, un club nautic cu 

ambarcaţiuni. Deja, pe proiectul care-l avem şi care e în implementare, va fi un ponton de 

300 mp în care se vor organiza tot felul de activităţi recreative şi culturale. Proiectul pe 

care deja îl implementăm cuprinde o zonă de, gen amfiteatru, gen scări, în care câteva 

sute de persoane pot lua loc să vizioneze ceea ce se întâmplă pe acel ponton. Dar 

pontonul poate fi folosit în timpul săptămânii sau când nu sunt activităţi culturale, pentru 

ancorarea şi zonă de plecare pentru ambarcaţiuni din lemn, ambarcaţiuni uşoare, fără 

motor. 

Domnul consilier Spoială Slav Gheorghe: Sub aspectul acesta, domnule primar, o 

să trebuiască rezolvat de către noi aici, un proiect de hotărâre pentru partea de 

ambarcaţiuni. În momentul de faţă, fiecare care vine cu bărcile… 

Domnul primar Barbu Nicolae: Nu o să mai vină pe acesta. Ştiţi că al doilea 

proiect este acea construcţie hidrotehnică de regularizare a Canalului Cama, a nivelului 

apei în Canalul Cama. Deci, va fi un fel de construcţie, nu ecluză, este o zonă care separă 
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şi care delimitează Canalul Cama după Podul Bizetz faţă de Canalul Plantelor. Deci, nu 

vor mai putea trece dintr-o parte în alta decât prin ecluză şi … 

Domnul consilier Spoială Slav Gheorghe: Dacă tot suntem la faza asta, domnule 

primar, noi am avut cu două mandate înainte, am avut un proiect de hotărâre privind 

amenajarea acestui canal ca port de ambarcaţiuni, în care era prevăzut şi spaţiu hotelier şi 

tot. În condiţiile astea, cred că ar trebuie reluat, pus în funcţiune proiectul, toată zona asta 

înspre Fabrica de Zahăr. Acolo era în mod deosebit obiectivul acesta, era prevăzut să se 

construiască pontoane, flotoare, tot felul de lucruri pentru amenajări de bărci. Adică, a 

veni din România în perioada de vară, sunt foarte mulţi proprietari de bărci, nu numai din 

Giurgiu, din România care nu au unde să acosteze bărcile. Şi atunci în condiţiilea astea, 

dacă s-ar face multe dane, ar fi posibilitatea, iar lucrul acesta ca să-l faci, trebuie să faci 

un lucru de macro. Adică e o lucrare destul de greoaie, nu e o lucrare, e cu conuri, cu tot 

felul de lucrări hiodrotehnice care necesită un mare efort şi bani. 

Părerea mea este, trebuie reluat proiectul acesta care e de la A.P.D.F., care e într-o 

formă şi să vedeţi, de adaptat acestei condiţii, că e păcat. Acesta ar putea să înghită o 

mare cantitate de ambarcaţiuni care să vină la Giurgiu. Vă mulţumesc! 

Domnul primar Barbu Nicolae: Primul pas pe care l-am făcut, domnule Spoială, 

tocmai pentru a repune acel proiect al A.P.D.F.-ului, a fost să stabilim condiţiile 

urbanistice ale zonei respective. Se lucrează la PUZ. Eu speram ca până la acest moment 

PUZ-urile să fie finalizate, numai că ne-am blocat la Apele Române, la mediu, pe mici 

chichiţe. La Ministerul Culturii cred că am plimbat documentaţia de vreo 4 luni, ca să 

avizăm PUZ-ul pentru zonele de interes local şi zona de la fosta plajă, exact de la gardul 

Fabricii de Zahăr şi până înspre drumul care duce la Mocănaşul. Este cuprinsă în noul 

PUZ ca zonă Marina Port, zonă de plajă şi Marina Port – port de ambarcaţiuni, cu câteva 

restaurante în zona respectivă, de peşte, cu o amenajare a malurilor care să folosească 

acestei noi destinaţii. Iar cel de-al doilea PUZ pe care-l lucrăm, este exact Canalul Cama. 

Deci, sunt două PUZ-uri care modifică un pic sau întăresc Planul Urbanistic General cu 

noile destinaţii care vrem să le facem şi stabilesc şi criteriile urbanistice de dezvoltare a 

zonei respective. Am luat această idee pentru că unul din punctele cele mai mari de 

atragere a turiştilor la Giurgiu, este de a aduce ambarcaţiunile de pe lacul Snagov, vara să 

le aducem la Dunăre şi să le dăm o altă perspectivă de a folosi acele ambarcaţiuni. 

Domnul consilier Spoială Slav Gheorghe: Se crează locuri de muncă automat. 

Domnul primar Barbu Nicolae: Şi cu tot ce ţine de zonă. 

Domnul consilier Popazu Liviu: Mulţumim! Dacă nu mai sunt discuţii, supun la vot 

proiectul de hotărâre prezentat. Cine este pentru? 15 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  

Vă mulţumim pentru participare! 
 

Şedinţa se încheie la ora 10
14

. 
 

 P R E Ş E D I N T E, 
 

                  Popazu Liviu                          SECRETAR, 
 

              Roşu Petre                 ÎNTOCMIT, 
 

                                 Stanciu Violeta 


